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Nem volt jelen Matkovich Ilona polgármes-
ter a munkarend szerinti áprilisi testületi ülé-
sen. A tanácskozást első számú alpolgármeste-
re, Kiss Zsolt vezette, aki megemlítette, hogy a 
polgármester betegállományban van.

A testület zárt üléssel kezdte munkáját, 
ezután döntöttek arról, hogy a deákvári lak-
tanyánál tervezett paintball-pálya leendő 
bérlőjének előírják a több mint egy hektárnyi 
terület megtisztítását. Rozmaring Sándor al-
polgármester arról beszélt, hogy a lakókkal kö-
zösen már ellenőrizték a “lövöldözés” várható 
hanghatását. A testület érdemi vita nélkül dön-
tött arról, hogy a jövőben lehetővé teszi, hogy 
az önkormányzati lakások pályáztatása során 
akkor is beleszámíthatják a bérleti díjba az 
elvégzett felújítás értékét, ha azt saját kezűleg 
végzi el a bérlő. A Lakásügyi Bizottság elnöke, 
Makrai Zsolt javaslatára döntöttek arról, hogy a 
jelenleg beköltözhetetlen „vis maior” lakások 
felújítását meg kell kezdeni. A váci TDM pénz-
kérésével kapcsolatos vita során Kökény Sza-
bolcs osztályvezető elmondta, hogy a vártnál 
kevesebb adóbevétel érkezett a város kasszá-
jába, ezért nem javasol plusz támogatásokat. 
A grémium végül a szakember javaslatának 
megfelelően döntött, ahogy az ülés későbbi 
részében is a spórolás mellett foglaltak állást, 
például a testvérvárosi meghívások ügyében.

Egy szünettel egybekötött gazdasági bi-
zottsági ülés után módosítottak az SZMSZ 
azon passzusán, amelyet jogellenesnek nyil-
vánítottak. A kormányhivatal azt kifogásolta, 
hogy a szabályozás egy része a politikusok 
Facebook-oldalát érintette. Kiderült, hogy az 
önkormányzat (a testület tudta nélkül) tavaly 
olyan megbízási szerződést kötött az egyik 
városvezető családi érdekeltségét korábban 
képviselő ügyvédi irodával, amely nem bont-
ható fel az önkormányzat részéről egyoldalú-
an, csak akkor, ha a város az irodának kifizeti 
a sokszázezres havidíját 2026 februárjáig. A 
jegyző tájékoztatott, hogy a másik, szerződés-
ben álló ügyvédnél nincsenek ilyen kitételek, 
az a szerződés indoklás nélkül felmondható. 
Ferjancsics László elmondta, hogy korábban 
még nem volt arra példa, hogy egy ügyvéddel 
„bebetonozott” szerződést kötött az önkor-
mányzat. A szerződés felmondására irányuló 
előterjesztést a kötelmek miatt a beterjesztő 
Ványai László visszavonta. Tíz igennel és há-

rom tartózkodással megszavazták Szádoczki 
Imre javaslatát, amelynek értelmében a város 
10 millió forintot biztosít egy lámpás gyalogát-
kelő terveztetésére a kettes úton az iskolavá-
rosnál. 

Egy a polgármester által jegyzett tájékoztató 
napirendből kiderült, hogy a Felső-Gombás 
patakon átvezető, a talajmozgás miatt életve-
szélyessé vált kerékpáros hidat a vizsgálatok 
alapján el kell bontani. Egy új szerkezet kiala-
kítása 216 millió forintba kerülne. Annyi pén-
ze viszont nincs a városnak, hogy egy vis maior 
pályázat keretében akár egy évig lemondjon 
erről az összegről. A Karacs kollégium túlépíté-
se és a Duna-parti vendéglátóhelyek teraszával 
kapcsolatos módosítástervezet végleg kikerült 
a jövőben megszavazandó HÉSZ-csomagból. 

Mostantól nem a polgármester, hanem a 
testület dönt a városi cégvezetők jutalmazá-
sáról a grémium 10 fős többségének döntése 
alapján. Hosszasan egyeztettek a fejlesztések 
sorrendjéről, végül a konszenzusos döntést 11 
igennel és két tartózkodással fogadták el. Az 
az ülés végén vált világossá, hogy egy hónap 
után sem derült ki, hogy ki étkezett az önkor-
mányzat pénzén az egyik váci étteremben.

 
Jogszabályi előírás miatt jön a vízügyi 
bevallás több ezer váci ingatlanban

 
Bevallást kell készítenie az idén szep-

tember 30-ig víz- és csatornahasználatról 
annak a 3921 ingatlantulajdonosnak, 
akinek nincs rákötése a DMRV rendszeré-
re. A testület 12 igen, 1 nem szavazattal 
fogadta el a rendeletet. Azt a rendeletmó-
dosítást viszont leszavazták, amely alapján 
bírsággal sújtható, ha valaki nem teljesíti a 
kötelezettségét, ha nem fogadja a jegyző 
megbízásából érkező kérdezőbiztost, vagy 
ha valótlanságot állít a vízügyi bevallás 
során.

 
Az ivóvíz minőségi követelményeiről és 

az ellenőrzés rendjéről szóló 5/2023 (I. 
12.) kormányrendelet jelöli meg önkor-
mányzati feladatként a vízhálózatra rá nem 
kötött fogyasztók azonosítását, amelyet a 
települések minden év március 31-ig kö-
telesek elküldeni.
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Szádoczki Imre - 1. vk. Kisvác

Kisváci képviselő-
ként az elmúlt hó-
napban a lakók pana-
szainak megoldásán 
dolgoztam. Sikerült 
megoldani a hónapok 
óta húzódó problémát 
a Hársfa utcában, ahol 
a vízmű egy beszakadt 
aknatető miatt lezárta 
a fél utcát, így az óvoda 

körüli parkolások miatti nagy forgalom kaotikus 
helyzeteket okozott. Kapcsolataimat felhasználva 
ez sikerült. Szintén egy beszakadt telefonakna 
okozott sok izgalmat az Árpád úti járdán, de vé-
gül ezt is kicserélte a szolgáltató. Rengeteg jelzés 
érkezett a Horváth Mihály utcából a veszélyesen 
túlnőtt fák ügyében. A lakók szerint ezt évek óta 
jelezték, minden eredmény nélkül. A Városfej-
lesztővel együttműködve felmértük a fák állapo-
tát, a beteg fákat kivágták, illetve visszavágták. A 
Duna-part talajának egyengetésére is sor került. 
A vízisport egyesületekkel egyeztetve, az ő irány-
mutatásukkal Kisvác Duna-partjának talaja simá-
vá vált. Elmondásuk szerint ezt sem sikerült egyik 
elődömnek sem elintézni. Egy képviselőnek a 
legnagyobb öröm az elégedett választópolgárok 
dícsérete.

Jess Kinga - 2. vk. Belváros

A tavaszi munká-
latok jól haladnak a 
belvárosban. A virágok 
már nagyon szépen 
mutatnak a közterüle-
teken. A fák gallyazása 
is megtörtént, az első 
fűnyírást is elvégezték. 
A főtéren a húsvéti 
díszítés is jelzi az ün-
nepnapok közeledtét. 

A hibákat is sorban javítják. A főtéren a mozgó-hi-
ányzó kockaköveket pótolták. A Városfejlesztőnél 
ütemezetten, szakszerűen történik a munka-
végzés. Szintén gyorsan javítják a Városfejlesztő 
munkatársai a bejelentett hibajegyeken felsorol-
takat. Március hónapban 10 bejelentést tettem. 
Eltörött pad, úttesttisztítás, illegális szemétlera-
kás, kidöntött közlekedési tábla, oszlop javítása a 
tipikus tennivalók. Van, amire még mindig várni 
kell, pedig több utcában szeretnének faültetése-
ket, fapótlásokat kérni. Még a locsolást is vállalják 
az ott lakók. Amennyiben a közélet békésebb 
lenne, sok városlakó jobban érezné magát. A Váci 
Hírnök hangvételével kapcsolatban kifogásaim 
vannak. Az új főszerkesztő döntése és jóváhagyá-
sa alapján több alkalommal jelent meg elfogad-
hatatlan tartalommal írás, ami nem szolgálja az 
együttműködést, és szembemegy a városi közjó 
érdekével.

Inotay Gergely - 3. vk. Belváros

A belvárosban, 
amint a Váci Hírnök 
előző számában meg-
hirdettem, elindultak 
a közösségi fejlesztési 
munkák. A helyi la-
kosokkal és a Váci Vá-
rosfejlesztő Kft. mun-
katársaival közösen 
telepítettünk sövényt 
a Petőfi utca Földváry 

téri végére, majd két pénteki közös munkát vé-
gezve teljesen rendbe tettük – szintén a Petőfi 
utcában – az ELMŰ kapcsolószekrényét és a kö-
rülötte lévő ágyást. Közösen szeretnénk remél-
ni, hogy a kívánt hatást elérjük: a jövőben nem 
parkolnak szabálytalanul autók a páratlan oldal 
végén, és az ELMŰ-szekrény mellett is nagyobb 
rend lesz. A folytatásban a Szent Flórián utcai for-
galomlassító szigetek zöld-telepítése következik, 
melyhez ismét a közösségi oldalaimon várom 
a helyi lakosok jelentkezését, a munkán túl fó-
rumszerű beszélgetésre is. A városfejlesztők már 
biztosítottak támogatásukról. S persze várom az 
ötleteket, hogy a belváros mely részén tudunk a 
péntek kora délutáni időpontokban munkálkod-
ni, beszélgetni.

Ferjancsics László - 4. vk. Alsóváros

Az alsóvárosi két 
nagy lakótelep (a 
Földváry és a Rádi úti) 
választókörzetemhez 
tartozó részei mellett a 
családi házas övezetek-
ben is serény munka 
folyt az elmúlt hetek-
ben annak érdekében, 
hogy az itt élők minél 
komfortosabb, tisztább, 

rendezettebb közterületeket használhassanak. Az 
alsóvárosi padok felújítása a végéhez közeledik. 
Miután hasonló munkák folytak a Rádi úti lakó-
telepen, a Damjanich utcai hajós játszótéren, a 
Nagymező és a Kötő utcában, immár a Damja-
nich téri parkban is tucatnyi sérült vagy korhadt 
deszkát újakra cseréltünk. A körzetemben is 
folytak szegélytisztítási munkák. Kérésemre az 
útpadka melletti hordalék kézi erős felszedésére 
került sor a Rádi út jelentős részén, valamint a Tö-
rökhegyi, a Mező, a Pálffy és a Kertész utcákban is. 
Idén is a megszokottnál korábban kezdték meg 
a fűnyírási munkákat. A munkatársak a Rádi úti 
lakóteleptől haladtak a patakpart irányába. Most 
először borult virágba – tán így hálálva meg a 
kertészek és a lakók törődését – a Törökhegyi utca 
három vöröslevelű díszszilvafája. Ezeket kidőlt és 
elkorhadt törzsű fák helyére ültettük tavaly tavasz-
szal, a fákat saját pénzből vásároltam. 

Makrai Zsolt - 5. vk. Alsóváros

Hála a szakemberek 
szorgos és hozzáértő 
munkájának, a válasz-
tókörzetemhez tartozó 
Földváry téri lakótelep 
több része is rende-
zettebb körülmények 
között köszöntheti a 
tavaszt.

Ezrével kerültek 
még novemberben a 

környék virágágyásaiba tulipánhagymák. Jutott 
belőlük a Kölcsey utcába, a Kőszentes híd körfor-
galmához, a főút melletti részekre, terelőszige-
tekre, ahol már elkezdtek virágozni a tulipánok. 
Ismét egy megújult, stabilabb járófelületnek 
örülhetünk az egyik Nagymező utcai parkban. 
Kérésemre a járdarészeket kitisztították, és új, 
gyöngykavics réteggel fedték. A lakótelepi fák 
nagy részét visszavágták, a játszóeszközök és a 
padok új festést kaptak. Lépcsőházfórumon és 
kérdőív kitöltéssel jelezhették véleményüket 
szemetes konténereik jövőbeni helyéről az egyik 
Nagymező utcai társasház lakói. A Zöldfa utcában 
lévő szelektíves sziget sorsa pedig már eldőlt: 
oda szemetes konténereket helyeznek el – az így 
felszabaduló helyen parkoló lesz. Többek köszö-
netét tolmácsolom ezúton is a McDonald’s-nak, 
mivel kérésemre újrafestették a már láthatatlan 
Diadal téri zebrát, a munka így nem a városi kasz-
szát terhelte.

Kiss Zsolt - 6. vk. Vác-Dél

A l p o l g á r m e s t e r-
ként és a 6-os számú 
választókörzet képvi-
selőjeként az elmúlt 
években a fejleszté-
sekre helyeztem a leg-
nagyobb hangsúlyt. 
Most a költséghaté-
kony városüzemeltetés 
kerül előtérbe – hiszen 
a megvalósított beru-

házásokat is fenn kell tartanunk. Megkezdődött 
a tavaszi nagytakarítás az utakon és a zöldterü-
leteken, emellett a lehető legtöbb fa metszését 
elvégeztük a város közterületein. A játszótereink 
felülvizsgálata is folyamatban van: javítjuk a 
meglévő eszközöket, frissítjük a homokot, és ha-
marosan elindul az útburkolati jelek festése is, 
hogy a közlekedés még biztonságosabb legyen. 
Külön köszönöm a munkát az önkénteseknek, 
akik részt vettek a szemétszedési akciókban, és 
azoknak is, akik segítettek felszámolni az illegá-
lis hulladéklerakókat. A 6-os számú körzetben a 
külterületi földutak javítása folyamatos, és több 
helyszínen mart aszfaltos burkolatjavításokra 
is sor került. Ilyen többek között a máriaudvari 
vasúti átjárónál lévő szakasz, ahol a Zsellér utca 
bevezető részét erősítettük meg. Megkezdtük 
az első fűnyírásokat is, melyeket nagyban meg-

Képviselői beszámolók



4                 Váci Hírnök

önkormányzat

könnyíti a nemrég beszerzett fűnyírótraktor. To-
vábbra is elkötelezetten dolgozom azért, hogy 
körzetem és Vác egésze rendezett, tiszta és élhető 
maradjon. Köszönöm mindenkinek a támogatást 
és az együttműködést!

Mokánszky Zoltán - 7. vk. Deákvár

Többszöri kérésemre 
15 hónap után a Sirály 
utcában kiszedték a 
villanyoszlop csonkot, 
és előkészítették az új 
kandeláber oszlop fel-
állítását. Az Újhegy út 
- Sirály utca - Rigó utca 
- Harkály utca tömbbel-
sőben április hónap-
ban a kertészeti és kar-

bantartási munkák befejeződtek. A Városfejlesztő 
Kft. alvállalkozó bevonásával a Vízfogó (záportá-
rozó) területén az elmúlt 5 év legnagyobb zöldfe-
lület karbantartási munkáját végezte el. A tavasz 
közeledtével az alábbi utcákban végeztek gépi 
illetve kézi útszegélyezést: Naszály út, Újhegyi út, 
Rigó utca, Sirály utca, Harkály utca. Megoldódott 
a Zeke utcai kátyúzás is, biztonságosabbá téve a 
közlekedést. A választókörzetemben lévő játszó-
terek karbantartása is befejeződött, és elkezdték 
a fűnyírást is, így a gyerekek a tavaszi szünetben 
megszépült környezetben játszhatnak. 

Tótváradi-Nagy Bence 8. vk Deákvár

Az áprilisi testületi 
ülésen is Deákvár ér-
dekeit képviseltem. 
Felszólaltam többek 
között azért, hogy 
minél előbb megva-
lósuljon a KRESZ-park 
játszóterének megújí-
tása, valamit új gyalo-
gátkelőhely létesítése 
a Kosdi úton. Lakossági 

jelzéseket is tolmácsoltam: Papvölgy és Bács-
ka városrészben az elszaporodott vaddisznók 
problémájára hívtam fel a figyelmet, valamint a 
Papvölgy utcában az űrszelvénybe belógó ágak 
gallyazását kértem. Városrészünkben folyamato-
san zajlik a játszóterek tavaszi karbantartása és a 
kertészeti munkálatok is. Hosszú évek után meg-
fiatalították az Eperfa utcai juharfasort, a Deákvári 
főtéren pedig balesetveszélyes fákat vágott visz-
sza a Váci Városfejlesztő Kft. Elkészültek a húsvéti 
dekorációk, valamint a körforgalmak és a járda-
szigetek virágágyásai. Soha nem volt még ennyi 
virág elültetve Deákvár közterületein. Végezetül 
engedjék meg, hogy ezúton is népszerűsítsem, 
hogy május 10-én rendezzük meg az V. Deákvári 
Garázsvásár Napot, melyhez bárki csatlakozhat 
ingyen. További részletek, valamint jelentkezés a 
facebook.com/vacdeakvar oldalon, vagy a 06-70-
4451162-es telefonszámon.

Rozmaring Sándor - 10. vk. Deákvár

Az elmúlt hetekben 
végzett a Váci Városfej-
lesztő a tavaszi munká-
latokkal, Deákvár 10-es 
választókerületében is 
a húsvéti ünnepekre 
készültünk. A Deákvári 
főút 26 darab fáján, to-
vábbá az Ibolya utca és 
a Munkácsy utca fáin 
koronakarbantartást 

végeztek a kertészet szakemberei, Felső-Nyulas-
ban pedig elkészült a bevezető út űrszelvényezé-
se. A Radnóti úti CBA Áruház melletti kis park fáit 
és bokrait is gondosan megmetszették és kiritkí-
tották. Kijavították a bel- és külterületi úthibákat, 
a Fürj utcában megújult a kőszórásos járda. Az 
ELMÜ-vel kötött szerződés szerint április 30-ra 
elkészül az elektromos hálózatbővítés 21, agyag-
bánya környékén lévő háztartásban. A város 
tavaszi nagytakarítása keretében választókerüle-
tünkben – főként a külterületen – több, mint 100 
köbméter illegálisan lerakott hulladékot gyűjtött 
össze a lakosság. A Munkácsy parkban idén is a 
Radnótis diákok szorgoskodtak: a takarítás mel-
lett 16 darab erdei facsemete elültetéséből is 
aktívan kivették a részüket. Ezúton is köszönöm 
valamennyi, takarításban résztvevő lakos és diák 
önzetlen munkáját!

Kárpáti-Kelemen Katalin -
kompenzációs mandátum

Vegyes érzésekkel 
zárult az idei önkor-
mányzati húsvéti cso-
magosztás. Adtunk, de 
adhattunk volna ennél 
többet is. A kiosztott 
csomagok mennyi-
sége elmaradt a várt-
tól-- hivatali mulasztás 
következtében. Hiába 
döntött az Emberi Kap-
csolatok Bizottsága ar-

ról, hogy postai úton értesítsék az érintetteket a 
csomagigénylés lehetőségéről, a Polgármesteri 
Hivatal annak ellenére sem küldte ki a leveleket, 
hogy a kormányhivatal is megerősítette: a levél 
kiküldése beletartozik a Hivatal feladatába, tehát 
jogszerű és szükséges lépés. A hivatal mulasz-
tásának oka a mai napig nem ismert. A jegyző 
asszony érdemi választ nem adott a megkeresé-
sekre. Az áprilisi képviselő-testületi ülésen Ványai 
László interpellációt nyújtott be az ügyben. Kiss 
Zsolt alpolgármester kétszer is lehetőséget adott 
a válaszadásra, azonban a jegyző asszony egyszer 
sem élt vele, így nem derült ki, hogy mi miatt 
eshettek el rászorulók attól a lehetőségtől, hogy 
az ünnepek gondtalanabbul teljenek. Feltűnően 
mély a hallgatás arról, hogy miért nem került sor 
a levelek kiküldésére, illetve egyre inkább merül 
fel a kérdés, hogy vajon ki – vagy kik – állhat(nak) 
e mögött, és kik döntöttek úgy, hogy a bizottság 
határozatát a Hivatal figyelmen kívül hagyja.

Rosta Zoltán - kompenzációs mandátum

A Téglaház u. – Ká-
polna u. – Ösvény u. kö-
zötti terület több lakosa 
jelezte, hogy az egyik 
telken több társasházat 
kíván építeni a tulajdo-
nos. Félő volt, hogy a 
terület zsúfolttá válik, 
az utak állapota tovább 
romlik a várható for-
galom miatt. A testü-

leti ülésen a területet érintő településrendezési 
szerződés jogszerűtlenségét állapítottam meg, 
amely ezáltal nem növelhette a terület beépít-
hetőségét. Mindezek után a testület úgy döntött, 
hogy a kertvárosi lakóövezetekben egységesen 
telkenként legfeljebb 2 db lakás építhető.

A polgármesteri előterjesztés szerint bírság-
gal sújtanák – többek között – azon, saját kúttal 
rendelkező lakosokat, akik a kút tényéről, annak 
használatáról és engedélyezéséről nem tesznek 
bevallást. Felszólalásomban jeleztem, hogy a ku-
tak engedélyezéséről és bejelentéséről született 
hatályos törvény szerint NEM kell engedély és 
NINCS bejelentési kötelezettség az alábbi kutak 
esetében: HA mélysége nem haladja meg az 50 
métert, nem érinti az első vízzáró réteget, ház-
tartási és mezőgazdasági használatra szolgál, és 
vízkészlet-védelmi szempontból nem védendő 
területen található. A fentiek alapján a polgár-
mesteri előterjesztés jogsértő volt, így – javasla-
tomra - a testület a bevallás elmaradása miatti 
szankció bevezetését elutasította.

Szabó Csaba - kompenzációs mandátum

Képviselőcsopor-
tunk segített azokon 
a rászorulókon, akik a 
polgármester politikai 
döntése miatt kima-
radtak a húsvéti ado-
mányosztásból. Hiába 
adott nekünk igazat a 
kormányhivatal, Mat-
kovich Ilonáék nem tet-
tek eleget a bizottsági 

döntésnek, nem értesítették a rászorulókat, így 
sok jogosult nem is tudott jelentkezni a csoma-
gokért. Nem hagytuk, hogy a rászorulók lássák 
kárát az egyoldalú csatározásnak, ezért több mint 
100 húsvéti csomagot állítottunk össze a nehe-
zebb sorsú váciaknak. A testületi ülés kellemes 
csalódás volt a polgármester nélkül. Meglepő, 
hogy komolyabb csatározás nélkül, konstruktí-
van zajlott le egy testületi ülés, amelyet az egyik 
alpolgármester vezetett. Egy közös egyeztetés 
után egyhangúlag szavaztuk meg a fejlesztések 
sorrendjét. Két hónapja, az egymilliós költség-
vetési tartalék növelésekor még a költségvetés 
szétverésével vádolt a polgármester, most vi-
szont számára is bebizonyosodhatott, hogy fele-
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A tavalyi évhez hasonlóan a váci önkor-
mányzat idén is támogatja a rendőrök járőrö-
zését. A testület döntése szerint a hivatal a 
megyei kapitányságnak egymillió forintot 
utal át, amit a megállapodás alapján az utcai 
szolgálat megerősítésére fordít a rendőrség. 
Matkovich Ilona polgármester azzal indokolta 
a döntést, hogy “a rendőrkapitánysággal és 
a polgárőrséggel, valamint a közterület-fel-
ügyelőinkkel kialakított ellenőrzési akciók 
sikeresek voltak, és szeretnénk, ha ezek foly-
tatódnának.” 

A testület először 2023 nyár végén dön-
tött úgy, hogy egymillió forinttal támogatja a 
rendőrkapitányságot annak érdekében, hogy 
több járőr legyen Vác közterületein. A soroza-
tos közterületi balhék miatt korábban a Ma-
gyar Önvédelmi Mozgalom egyik csoportja is 
megjelent a városban az állami fenntartású 
vasútállomáson, és az önkormányzatot kérték 
számon az egyébként állami feladatnak szá-
mító rendfenntartás hiányosságai miatt. 

Az önkormányzat idén is
támogatja a rendőrség munkáját

önkormányzat

lős döntést hoztunk, mert a pénzügyi osztály 
vezetője elmondta, hogy a kevesebb bevétel 
miatt a vártnál rosszabb anyagi helyzetben van 
a város.

Ványai László - kompenzációs mandátum

Húsvét alkalmából 
az önkormányzati 
adománycsomagok 
mellett képviselőtár-
saimmal a FIDESZ-KD-
NP frakcióban több 
mint száz ajándék-
csomagot osztottunk 
szét rászorulóknak, 
valamint egyedül élő 
időseknek. Képviselői 

munkám során számos esetben jogi kérdések-
ben segítettem a képviselőcsoportot, de válasz-
tók is fordultak hozzám problémás ügyeikkel, 
melyeken érdemben sikerült segíteni. A kép-
viselő-testületi döntéshozatal továbbra is kihí-
vásokkal teli: az ülések 9-10 óra hosszúak, az 
előterjesztések oldalszáma áprilisban megkö-
zelítette a kétezret. Ezt áttekinteni, erről egyez-
tetni minden képviselőnek komoly feladat.

A legnehezebb döntések a felelős költség-
vetési tervezés körébe tartoztak, annak meg-
határozása, hogy a forráshiányos környezetben 
milyen fejlesztések kaphatnak esélyt a meg-
valósulásra. Eredményként könyvelhetjük el, 
hogy párthovatartozástól függetlenül sikerült 
kompromisszumos egyezségre jutni. A szava-
zások során csak olyan határozatokat támogat-
tam, melyek méltányosak, és nem rónak indo-
kolatlan terhet a váci polgárokra.

A képviselői beszámolókat a Váci Hírnök 
tartalmi módosítás nélkül közli az önkor-
mányzati SzMSz értelmében.

Hamarosan kezdődik a beiratkozás a váci 
óvodákba - hívta fel a figyelmet Kárpáti-Ke-
lemen Katalin, az Emberi Kapcsolatok Bizott-
sága elnöke. A bizottság döntése alapján az 
önkormányzati fenntartású intézményekbe 
május 5-én 8-12 óra, május 6-án 8-12, illet-
ve 14-17 óra, valamint május 7-én 14-17 óra 
között kell bejelentkezni azokkal a gyerme-
kekkel, akik betöltötték 3. életévüket, vagy 
augusztus 31-ig betöltik azt. A bizottsági 
elnök hangsúlyozta, hogy a beiratkozáshoz 
szükséges a gyermek anyakönyvi kivonata, 
TAJ-kártyája, személyi igazolványa, lakcím-

kártyája, valamint a szülő személyi igazolvá-
nya és lakcímkártyája. A közös felügyeleti jog 
gyakorlását igazoló nyilatkozat is szükséges. 
Ha csak az egyik szülő gyakoroljaa felügye-
leti jogot, a papírt az intézményben lehet 
átvenni, de a nyomtatvány letölthető a vac.
hu-ról is. A beiratkozás a lakcím szerinti óvo-
dai körzetben történik. Szeptembertől három 
körzetben összesen 46 csoportban kezdhetik 
meg a nevelési évet a váci ovisok. A növekvő 
lakosságszám miatt változó körzethatárokról 
a vac.hu-n érhető el bővebb tájékoztatás.

Május elején zajlik
az óvodai beiratkozás



6                  Váci Hírnök

KÖZÉLET

Az előző önkormányzati választás évében, 
2024 januárjában foglalta rendeletbe a váci 
képviselő-testület, hogy a polgármester évente 
kétszer, karácsonykor és húsvétkor ajándék-
csomagot oszt a helyi rászorulók részére. 2024 
húsvétján hetvenöten igényeltek és kaptak cso-
magot. Karácsonykor ennél már többen kérték a 
város segítségét. Februárban a képviselő-testület 
az Emberi Kapcsolatok Bizottságához rendelte a 
csomagosztást, ami korábban a polgármester-
hez tartozott. Innentől kezdve viszont jogi aggá-
lyokra hivatkozva leállt a szervezés a polgármes-
teri hivatal részéről. A húsvéti csomagosztásra 
így az idén a tavalyinál kevesebben jelentkeztek, 
de csak a jelentkezők kétharmada volt jogosult 
a juttatásra.

Az önkormányzati támogató csomagok száma 
akkor is jelentősen csökkent, amikor a polgár-
mester egyedül döntött mindenről: a húsvéti 
csomagok száma 2024-ben a korábbi évhez ké-
pest közel a felére esett vissza. 

Kevesebb rászoruló jelentkezett a húsvéti 
adományosztásra, mint karácsonykor, miután 
a Polgármesteri Hivatal nem küldte ki az ezzel 
kapcsolatos értesítést az érintetteknek. A döntést 
Matkovich Ilona polgármester azzal magyarázta, 
hogy a feladattal megbízott Emberi Kapcsolatok 
Bizottsága nem adhat utasítást a hivatalt vezető 
jegyzőnek, aki előírhatta volna a szociális osztály-
nak a rászorulók értesítését. Így a bizottság hiába 
hozott több határozatot is az adományosztással 
kapcsolatban, a rászorulók nem értesültek a cso-
magokról, amelyeket csak előzetes jelentkezés 
után lehetett megkapni.

A háttérben egy jogértelmezési vita zajlott, 
amelyben már a kormányhivatal is állást foglalt. 
A Pest Vármegyei Kormányhivatal arról írt: 

“A jegyző által vezetett polgármesteri hivatal 
feladata a kötelező és önként vállalt önkormány-
zati feladatok teljesítésében való közreműködés. 
Ebben az értelemben nem tehet különbséget a 
feladat címzettjei (végrehajtói) között. Jelen eset-
ben az a tény, hogy a képviselő-testületi hatáskör 

átruházásának alanya a polgármester helyett 
egy állandó bizottság, nem eredményezi a hiva-
tali kötelmek megváltozását.”

A rászorulók jártak rosszul
a csomagosztással kapcsolatos jogi vita miatt

Széles körű szemétszedési akció zajlott Vác 
több pontján. Helyi iskolák és civilek segítségé-
vel megtisztult a liget, a Kresz park, a Munkácsy 
park és a Duna-part is. Bíró György hagyomá-
nyos, 30 éve rendszeresen megszervezett liget-
takarítási akciójával párhuzamosan zajló városi 
szemétszedési akcióban nyolc általános iskola 
és négy szakközépiskola vett részt: többségük 
a ligetet takarította, a Petőfi iskola a Kresz-park-
ban, a Radnóti a Munkácsy parkban, a Waldorf 
pedig a laktanya területén gyűjtötte a szétdobált 
szemetet. Emellett segített a civil lakosság is, va-
lamint a Duna-Dráva Cement munkatársai meg-
tisztították a Duna-partot és a Felső-Törökhegyi út 
melletti kis fenyvest. 

Rozmaring Sándor az egyik hulladék-gyűj-
tőhelyen beszélt arról az ESTV-nek, hogy több 
száz tonna illegális szemetet szállított el a Város-
fejlesztő Kft. Az alpolgármester elmondta, hogy 
két illegális hulladéklerakással kapcsolatban 
bejelentést tett a jegyzőnél. Az egyik esetben 
Deákvári főúti lakosok jelezték a körzet képvise-
lőjének, hogy egy építési vállalkozó egy Honda 
típusú gépjárműből pakolta tele szeméttel az 
egyik, lakóházhoz tartozó szemétgyűjtőt. A másik 
esetben egy Pincevölgy dűlőn lerakott szemét-
halmazban találtak a Derecske dűlőn bejelentett 
építési vállalkozóra utaló iratokat. 

Két illegális szemétlerakó is kézre
kerülhet a városi nagytakarítás után
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közélet

Megkezdődött az új tornaterem, tankonyha és közösségi tér kialakítá-
sa a váci Bernáth Kálmán Református Kereskedelmi és Vendéglátóipari 
Technikumban. Az iskola épülete az önkormányzat tulajdonában állt. Erre 
2023-ban nyújtotta be igényét a fenntartó református egyházmegye, 
aminek ingyenes átadására a Semjén Zsolt miniszterelnök-helyettes által 
kezdeményezett törvénymódosítás kötelezte a várost. A fejlesztést az ön-
kormányzat által átadott területen valósíthatják meg a reformátusok.

Az ünnepélyes alapkőletételen Nyilas Zoltán esperes arra kérte a szé-
rűskerti református iskola dolgozóit, viseljék türelemmel a kivitelezés 
időszakát. Az eseményen felszólalt Rétvári Bence parlamenti képviselő is, 
aki szerint fontos, hogy a digitalizált világban az idejáró diákoknak alter-
natívát nyújtsanak. 

A másfél milliárdos kormányzati és az egymilliárdos egyházi hozzájáru-
lás részeként tornacsarnok, aula, étkező, tankonyha, irodák és sportpályák 
épülnek. A kivitelezőnek 2026 őszéig kell átadni a komplexumot.

Vác alpolgármestere szerint könnyebb lesz megoldani a madáchos 
diákok napi kötelező testnevelésóráit, ha a református iskolának lesz sa-
ját tornaterme. Eddig ugyanis ők is az önkormányzati fenntartású sport-
csarnokba jártak tornázni, akárcsak a világi Madách Gimnázium diákjai. 
A sportcsarnok használatáért mindkét intézmény fizetett az önkormány-
zatnak. Kiss Zsolt az ESTV Nagyító című műsorában arról beszélt, hogy a 
beruházás nagy terhet vehet le az amúgy is zsúfolt városi sportcsarnokról.

“Egy központi tornaterem volt a sportcsarnok ezeknek az iskoláknak, ezt 
gyakorlatilag felváltva használták. Ez jól működött, amíg nem jött törvény 
arról, hogy naponta testnevelésórán kell részt vennie minden iskolás gye-
reknek. Így már nagyon szűkös lett a sportcsarnok kapacitása.” 

Az alpolgármester szerint, ha a reformátusoknak már nem kell bérelni-
ük a várostól a termet, akkor a Madáchnak már csak a női kézilabda sporte-
gyesülettel kell összehangolni a testnevelésórákat. 

Megkezdődött a Bernáth Kereskedelmi
és Vendéglátóipari Technikum 2,5 milliárdos bővítése

ig. Az ellátmányokat a családok élethelyzetét 
figyelemmel kísérve szerezték be. 28.522.414 
forintot költöttek a fenti időszakban a családok 
ellátására, amiből Járja szerint a napi életvitel-
hez szükséges beszerzéseket intézték.

“Az ellátásra vonatkozó szabályozást kizárólag 
a 104/2022. (III.12.) Korm. rendelet a veszély-
helyzet ideje alatt a szomszédos országban fenn-
álló humanitárius katasztrófára tekintettel érkező 
személyek elhelyezésének támogatásáról és 
azzal kapcsolatos egyéb intézkedésekről írta elő, 
melyet az ellátás során mindvégig figyelembe 
vettünk” - hangsúlyozta az intézményvezető.

Járja Andrea azt is írja, hogy a fenntartót, 
azaz Vác Város Önkormányzatát folyamatosan 
tájékoztatták a családok ellátásáról. A képviselő 
megnyilvánulásait lejárató kampánynak nevez-
ve kijelentette, hogy feljelentést tett Szabó ellen.

Feljelentette Szabó Csaba képviselőt Járja 
Andrea, a Váci Humán Szolgáltató Központ ve-
zetője, miután nyílt levelében visszautasította a 
képviselő által megfogalmazott állításokat. Sza-

bó korábban a városi intézmény ukrán menekül-
tekre fordított költései miatt tett feljelentést, és 
ezt egyebek mellett a képviselő-testületi ülésen 
is szóvá tette.

Szabó Csaba azt kifogásolta, hogy csak hosz-
szas utánajárás végén ismerhette meg a pénz-
költéseket, amelyek között szerinte vannak 
olyanok, amelyek nem szükségesek az állami 
pénzből finanszírozott gondoskodáshoz. Példa-
ként említett márkás fehérneműket, nagy meny-
nyiségű sertéshúst, lazacfilét, kozmetikumokat 
és bútorokat. A képviselő arra is utalt, hogy a 
termékek nem feltétlenül jutottak el a rászoru-
lókhoz.

Járja Andrea a képviselőnek címzett nyílt le-
velében leírja, hogy az általa vezetett intézmény 
végezte az ukrán menekült családok teljes körű 
ellátását 2022. március 16-tól 2023. május 31-

Nyílt levélben reagált a menekültellátással
kapcsolatos vádakra a humán szolgáltató vezetője

Két tagintézményben összesen tizenöttel kellett csökkenteni a férőhe-
lyek számát a Dr. Kenéz Zoltán Egyesített Szociális Intézményben egy kor-
mányhivatali ellenőrzés következtében. A hasonló idősotthonokat három 
évente ellenőrzik. A tavaly októberi látogatáson állapította meg a hivatal, 
hogy az előírások ellenére a Rádi úti és a Burgundiában található telephe-
lyek egyes szobáiban nem jut 6 négyzetméter lakófelület egy ellátottra. 

Az intézmény dolgozói felmérték a szobákat, és a szociális osztállyal 
közösen kidolgozták a megoldást. Munkatárstól az átszervezés után sem 
válnak meg, a bentlakókat sem érinti a probléma.

“Aki itt van, élete végéig itt marad nálunk, ez az új felvételeket fogja 
befolyásolni. A Rádi úton megszüntettünk 4 ágyas lakószobákat, ezeket 3 
ágyassá alakítottuk át. Ez egyszerű volt, egy-egy ágyat kellett áthelyezni” - 
fogalmazott Szabados-Slezák Brigitta intézményvezető. 

Közel 80 fő vár a városi intézményben való elhelyezésre. Egy szakmai 
csapat a családokkal egyeztetve dönti el, hogy ki, hogyan és miként költö-
zik be, ha üresedés van. Nem mindegy, hogy női vagy férfi, fekvő vagy de-
mens az ellátott. Az intézményvezető szerint sok szempont van, ami miatt 
változhat a várólista az immár 118 férőhelyre.

Kormányhivatali ellenőrzés után csökkent a városi 
bentlakásos szociális intézmény férőhelyeinek száma
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Három növendékének gyűjt adományokat a Cházár András EGYMI. 
Ahogy arról már korábban olvashattak a Váci Hírnökben, városi képvi-
selők is felkarolták az ügyet, pártállástól függetlenül. A hallássérült Hekli 
testvérek közül ketten hamarosan érettségiznek, és el kell hagyniuk az 
intézményt, ezzel pedig veszélybe kerül együttmaradásuk. Tanáraik azt 
szeretnék, ha teljesülhetne a kívánságuk, és közösen maradhatnának 
Vác környékén egy saját házban. 

A testvérek édesanyja még a gyerekek óvodás korában meghalt, ek-
kor kerültek a Cházár András intézményrendszerébe, ahol jelenleg is 
kollégisták. A hétvégéket gyermekotthonban töltik Nógrád megyében. 
Vivien, Erzsébet és Renátó a húszas éveik elején járnak.

Ványi Lászlóné, a Cházár András EGYMI főigazgatója az ESTV-nek azt 
mondta, hogy nem szeretnék üres kézzel elengedni a fiatalokat. Az ado-
mányozás során összegyűlt összeget nyár közepén adnák át nekik. A cél 
az, hogy a három testvér együtt költözhessen be egy saját ingatlanba. 
Nem szívesen hagynák el a környéket, amelyet gyermekkoruk óta meg-
szoktak és megszerettek.

“Kötődnek Váchoz, így Vác környéke jöhet szóba. Szeretnének dol-
gozni, szeretnék megtartani az eddigi kialakított kapcsolataikat, nem 
feltétlenül Vácon, de Vác környékén, olyan helyen, ahol a tömegközle-
kedés jó, és van arra remény, hogy munkát találnak” - fogalmazott az 
intézményvezető.

A két lány a szakács képesítést már megszerezte, de mivel gyermekek 
között nőttek fel, szívesen foglalkoznának fiatalokkal is a jövőben. A test-
véreknek szánt pénzbeli felajánlásokat a Cházár András Alapítvány Hekli 
testvérek reménye 2025 címen fogadja. 

Adománygyűjtés az árva,
hallássérült testvérek
együttmaradásáért

75 órán keresztül, megállás nélkül sportoltak a Boronkay György 
Műszaki Technikum és Gimnázium növendékei, mivel az intézmény az 
idén ünnepli 75. évfordulóját. A reggel nyolc és délután két óra közötti 
idősávot azok a tanulók töltötték sporttal, akiknek tornaórájuk van, a 
délután kettőtől reggel nyolcig tartó sportolásra pedig önként jelent-
kezhettek a diákok. Akik éjszaka is sportoltak, cserébe másnap nem kel-
lett iskolába menniük. A szervező tanárokat is meglepte a diákok lelke-
sedése: Az éjszakai focira és a röplabdára is 16-16 csapat jelentkezett.

Sporttal ünnepelték az
iskola fennállásának 75.
évfordulóját a boronkaysok

50 évvel ezelőtt, 1975-ben adták át a Földváry Károly Általános Is-
kola azóta már kibővített és részben felújított épületét. Az intézmény 
aulájában tartott ünnepi rendezvényen először a váci iskolák számá-
ra a jubileum alkalmából hirdetett pályázatok győzteseinek adtak át 
díjakat. Toldi Tamás zenei produkciója után Pallaginé Nagy Ágnes, az 
iskola igazgatója sorolta fel azt, hogy mi mindenre lehet büszke az 
intézmény. Az intézményvezető kiemelte a gyermekközpontúságot, a 
számos versenyeredményt, valamint kifejezte háláját az egykori peda-
gógustársaknak is.

Inotay Gergely alpolgármester megválasztása előtt szintén a Földvá-
ry pedagógusa volt. A politikus az ünnepségen arról beszélt, hogy az ő 
életét örökre meghatározzák az itt eltöltött évek élményei, és szerinte 
ezzel így lesznek a most itt tanuló gyerekek is.

„Azt a kezet, amit ez az iskola nyújt nektek, jó erősen markoljátok 
meg! Ha ügyesek vagytok, és jó erősen fogjátok, akkor ez a kéz soha 
nem fog elengedni benneteket.” - fogalmazott az alpolgármester.

Rétvári Bence, Vác országgyűlési képviselője levélben küldte el 
üzenetét, amelyet az iskola egyik pedagógusa olvasott fel. A Belügy-
minisztérium politikusa arról írt, hogy az iskola egy iránytű, amelyet 
működtetni kell, ehhez van szükség a tanárokra, akik az ismeretlent 
megismerhetővé teszik.

Fennállásának 50. 
évfordulóját ünnepelte
a Földváry iskola

KÖZÉLET



Váci Hírnök              9

Harminchatodik alkalommal mutatták be 
Közép-Európa egyik legnagyobb katonai ha-
gyományőrző rendezvénysorozata keretében 
az 1848-49-es szabadságharc egyik jelentős 
ütközetét, a váci csatát. A Tavaszi Emlékhadjárat 
váci rendezvénye a Városháza előtt kezdődött, 
ahol nemzetőrök sorakoztak fel. A Váci Ifjúsági 
Fúvószenekar koncertje közben megérkeztek 

a főtérre a lovashuszárok is. A Himnusz elé-
neklése után a megjelenteket Inotay Gergely 
alpolgármester köszöntötte, aki felidézte: har-
minchatodik alkalommal emlékezik a város a 
176 évvel ezelőtt aratott győzelemre. 

„Akkor, 1848-49-ben mi, magyarok utolsó 
végvárként jelentettük Európát. Itt bontakozott 
ki a köztársasági eszme, a nemzeti függet-
lenség gondolata, a jobbágyfelszabadítás, a 
közteherviselés, sőt, a nemzetiségekkel való 
megbékélés eszméje is. És ezzel nem mi büsz-
kélkedtünk, hanem így nézett ránk az akkor 
civilizáltnak mondott világ” - fogalmazott az 
alpolgármester. 

A régió egyik legnagyobb hagyományőrző 
rendezvénysorozata március 27-től két hóna-
pon keresztül zajlik az ország több pontján. 
Vácn kívül Boldogon, Tápióbicskén és Isasze-
gen is tartottak csatabemutatót. A sorozat tör-
ténetét Fülöp Tibor, a rendezvény igazgatója 
idézte fel.

„Szépen lassan elkezdtek csatlakozni a tele-
pülések és a csapatok is. Jászberényben pél-
dául két lovas, a következő évben, 1990-ben 
elkísértek minket a megyehatárig. A következő 
évben megalakult a Jász Lovas Bandérium, és 
(...) ebben az évben ugyancsak megalakult 
a Váci Huszár és Nemzetőr Bandérium, leg-
alábbis ekkor került bejegyzésre.”

A köszöntő beszédeket díszszemle követte, 
majd a nemzetőrök és a huszárok fúvószenei 
kísérettel vonultak a ligetbe. Itt felidézték és 
bemutatták annak a csatának a pillanatait, 
amelyen Damjanich János vezérőrnagy ve-
zetésével győzelmet arattak a magyarok a 
Habsburg Birodalom serege felett. Az alpol-
gármesteri seregszemle után a csapatok elfog-
lalták harcállásaikat, eldördültek az ágyúk és a 
puskák is.

Alpolgármesteri seregszemle
után indult a 36. váci csata

Hazatért Vác egyetlen gólyapárja, így most 
is lakott a Nagysándor József utca 3. szám 
alatti épület kéményén épült fészek. Szádocz-
ki Imre, a körzet képviselője a tűzoltósággal 
egyeztetett annak érdekében, hogy az 1999-
ben épült fészek állapotán javítani tudjanak, 
csakhogy időközben megérkeztek a gólyák. 
Magyarországon a 40-es években még nagy-

jából 30-35 ezer gólyát tartottak számon, 
mostanra csak 5000 gólyapár él az országban. 
Az utóbbi években Vácon mindössze egyetlen 
pár fészkel. Ők a város környéki szántókra, a 
kisváci horgásztóra és a Buki-Holt-Dunára jár-
nak táplálkozni. Tavaly több fiókát is neveltek, 
idén pedig viszonylag korán, március végén 
érkeztek meg a városba. 

Megjött a váci gólyapár

közélet



Keresem azt a személyt, vagy unokát
akinek édesanyja ill. nagymamája volt

Czinege Emma, Emília, született:
 Vác, 1931.06.18. 

Tamás Istvánné 0620/943 7424

Keresem azt a személyt!
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Keresem azt a személyt, vagy unokát
akinek édesanyja ill. nagymamája volt

Czinege Emma, Emília, született:
 Vác, 1931.06.18. 

Tamás Istvánné 0620/943 7424

Keresem azt a személyt!

Közlekedésbiztonsági tábor 2025 július 06-12,
Kisújszállás. Jelentkezés: www.mindenkikozlekedik.hu

vagy telefonon:
 Del Medico Mihály Imre 06-20/9-411-630

Közlekedésbiztonsági tábor

H I R D E T M É N Y

Vác Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2025. március 19.-i 
ülésén az alábbi rendeleteket alkotta:

- 6/2025.(III.25.) rendeletmódosítás – a szervezeti és működési 
szabályzatról szóló 2/2022.(I.19.) rendeletről;

- 7/2025.(III.25.) rendeletmódosítás – a helyi építészeti tervtanács 
működési feltételeiről és eljárási szabályairól szóló 32/2024.(XI.20.) 

rendeletről

A rendeletek Vác város honlapján, valamint a Váci Polgármesteri 
Hivatal Jegyzői Kabinetének 128. sz. irodájában is megtekinthetők.

Vác Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2025. április 16.-i 
ülésén az alábbi rendeleteket alkotta:

- 8/2025.(IV.17.) rendeletmódosítás – az Önkormányzat 
tulajdonában álló lakások és nem lakás céljára szolgáló helyiségek 

bérletéről, valamint elidegenítéséről szóló 21/2014.(VI.21.) 
rendeletről;

- 9/2025.(IV.17.) rendeletmódosítás – Vác Város Önkormányzat 
Képviselő-testületének Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 

2/2022.(I.19.) rendeletéről;

- 10/2025.(IV.17.) rendeletalkotás – a vízgazdálkodási hatósági 
felmérés részletes szabályairól, eljárási rendjéről

Tisztelt Lakosság, Tisztelt Partnerek!

Ezúton tájékoztatom Önöket, hogy Vác Város Önkormányzata 
megindította a város településkép védelméről szóló rendelet 5. 

módosítását a 72/2025. (III.20.) Képviselő-testületi határozatával.
A tájékoztató teljes szövege a www.vac.hu/Önkormányzat/Hírek 

felületen megtekinthető.

A véleményezési dokumentáció megtekinthető:
- a www.vac.hu honlapján: /Önkormányzat/ Dokumentumok/ 

Településrendezési eszközök/Településrendezési eszközök 
módosítása mappa

- az Elektronikus Térségi Tervezést Támogató Rendszer (E-TÉR) 
felületen

- valamint megtekinthető – hétfőn: 14.00-18.00 és szerdán: 8.00-
12.00 és 13.00-16.00 – a Váci Polgármesteri Hivatal Főépítészi 

Osztályán (120-121. iroda).

Észrevételeket, javaslatokat a következő módon tehetnek a 
módosítással kapcsolatban március 28-tól május 3-ig:

- E-TÉR felületen 
- az Önkormányzat címére (2600 Vác, Március 15. tér 11.) 

személyesen vagy postai úton
- E-papíron

- a foepit11@varoshaza.vac.hu email címre.   

 Matkovich Ilona Zsuzsanna
polgármester

Közlekedésbiztonsági tábor 2025 július 06-12,
Kisújszállás. Jelentkezés: www.mindenkikozlekedik.hu

vagy telefonon:
 Del Medico Mihály Imre 06-20/9-411-630

Közlekedésbiztonsági tábor
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KULTÚRA

Lehet-e rossz egy olyan párkapcsolat, 
ahol soha egyetlen pofon nem csattan el, 
egyéb tettlegességgel, durvasággal sem il-
let a párom? Kérdezhetnénk, mi itt a gond? 
Van egy jóképű, jó kiállású férjem / élettár-
sam, aki soha nem ér durván hozzám, leg-
feljebb időnként elszakad nála a cérna és 
akkor indulatosabban, ingerlékenyebben 
szól hozzám (ilyen minden kapcsolatban 
van). Én megértően annyit mondok ma-
gamban: rossz napja van, neki is lehetnek 
rossz pillanatai, sőt: borzalmas gyerekko-
ra volt, csoda, hogy egyáltalán ép ember 
lett belőle… Aztán már nem csak ingerült 
időnként, hanem módszeresen lejárat, 
megaláz, leszól, elmarasztal, terrorizál, ma-
nipulál. Persze csak szóban, de ez épp elég!

A történet főhősei, Léna és Péter egy 
ilyen kapcsolatban élnek. Szerelmük szárba 

szökkenését részletesen tárgyalja a regény 
első része, talán azért, hogy a későbbi pokol 
még hatásosabb kontraszt legyen az olva-
sónak. Péter gyermekkorát is elénk tárja az 
írónő: sok helyen azt érezzük, ha mi lettünk 
volna ez a gyermek, mi sem lettünk volna 
különb felnőttek. Mégis bicskanyitogató, 
hogy egy ember roncsot csinál a párjából, 
csak mert neki valamikor nagyon rossz volt. 
Lehet gondolkodni, elmélkedni, ki mikor és 
mennyire hibás és mi lehet a kiút egy ilyen 
helyzetből.

Mikesné Kovács Andrea
könyvtáros

KÖNYVAJÁNLÓ
Dobray Sarolta: Üvegfal

Katona Lajos Városi Könyvtár: Vác, Budapesti főút 37. 
Tel.: 06-27-311-335, 316-335, 319-262 - Olvasószolgálat: 06-30-870-2899 
Gyermekkönyvtár: 06-30-870-2900 - Email: klvk@konyvtar.vac.hu 
Hosszabbítás: kolcsonzo@konyvtar.vac.hu, gyermekkonyvtar@konyvtar.vac.hu

A hónap fotója: Varga Réka Blanka
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Információ

FOGORVOSI ÜGYELET:
A váci és Vác körzeti hétvégi fogászati ügyeletek megszűntek!

Legközelebbi ingyenes ügyelet: Budapest, VIII. ker. Szentkirályi u. 40.
Tel.: 06-1-317-6600

HÁZIORVOSI ÜGYELET:
minden esetben ELŐSZÖR hívja a 1830-as telefonszámot! 

Hétköznap 16-22 óra között és hétvégén, illetve ünnepnapokon 8-14 óráig 
háziorvosi ügyelet működik Vácon. 22 és 8 óra között, illetve hétvégén, 

valamint ünnepnapokon 14 óra után a mentőszolgálat működtet sürgősségi 
ügyeletet, ahol háziorvosi vagy mentőtiszti, sürgősségi ellátást kaphat.

A felnőtt ellátás a Váci Mentőállomáson történik: Vác, Mentős köz 1.
A gyermekeket a szakrendelő 2. emeletén (R243) látják el:

Vác, Argenti Döme tér 1-3.

A - Deákvári Gyógyszertár: Vác, Deákvári főtér 30., 06 - 27/510-805;
B - Központi Gyógyszertár: Vác, dr. Csányi L. krt. 46., 06-27/501-630; 
C - Vácz Remete Gyógyszertár: Vác, Magyar u. 3., 06-27/305-997; 
D - Gyöngyvirág Gyógyszertár: Vác, Széchenyi u. 3., 06-27/303-343; 
E - Kisváci Szent Gellért Gyógyszertár: Vác, Papp Béla u. 10., 06-27/306-190; 
F - Váci Levendula Gyógyszertár: Vác, Sas u. 1/a., 06-27/301-367; 
G - Benu Gyógyszertár Vác: Vác, Zrínyi u. 9., 06-27/501-385; 
H - Fekete Kígyó Gyógyszertár: Vác, Széchenyi u. 37., 06-27/312-338; 
I  - Alsóvárosi Gyógyszertár: Vác, Zöldfa u. 25., 06-27/311-157 

GYÓGYSZERTÁRI ÜGYELET
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19 b 20 c 21 d 22 e 23 f 24 g 25 h

Vácott született váci lakosok
Budai István és Varró Bettina gyermeke, Elizabet Olívia
Soós Tamás István és Jelen Martina Alexandra gyermeke, Nara Szófia
Deák Gábor és Domonkos Zsanett Judit gyermeke, Emma
Popol Csaba Pál és Opauszki Fruzsina Márta gyermeke, Zsófia
Orlik Attila és Szalay Edit Nikoletta gyermeke, Ádám Olivér
Varga Norber Márk és Dudás Zsanett gyermeke, Hanna

Házasságot kötött váciak
Boskó Gyula és Illés Renáta

Elhunyt váciak
Az elmúlt hónapban 32 váci lakos személy hunyt el városunkban.

Anyakönyvi hírek
2025. ÉVI VÁSÁR NAPTÁR
2025. évben Vác városában a vásártér területén

megrendezésre kerülő vásárok időpontjai:

Vásár időpontja Nyitva tartás Vásár jellege

május 18. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
június 15. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár 
július 20. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
augusztus 17. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
szeptember 21. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
október 19. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
november 16. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
december 21. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár

Heti állatvásár: minden hét péntek
Nyitva tartás: nyári időszakban 6-11 óráig, 

 téli időszakban 7-11 óráig. 

Az dőpontok tájékoztató jellegűek.
Minden érdeklődőt szeretettel várunk rendezvényeinken!

Vác Város Önkormányzat Gazdasági Hivatala
Telefon: +36 30 568 6807, e-mail: ghvac.vasarter@gmail.com

facebook.com/váci vásár

VÁC VÁROS ÖNKORMÁNYZAT ELÉRHETŐSÉGE

2600 Vác, Március 15. tér 11.
Tel: 06-27-513-400, Fax: 06-27-513-414

Zöld szám: 06-80-890-020

Matkovich Ilona Zsuzsanna polgármester
Kiss Zsolt János alpolgármester

Inotay Gergely Ábel alpolgármester
Rozmaring Sándor Márton

társadalmi megbízatású alpolgármester

Dr. Zsidel Szilvia - jegyző
Dr. Grmela Judit - aljegyző

Hivatal fogadónapjai:

Hétfő: 14:00 - 18:00 óráig
Szerda: 8:00 - 12:00 óráig és 13:00 - 16:00 óráig

Ebédidő: 12:30 - 13:00 között minden nap
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SZÓRAKOZÁS

SZENT
ISTVÁN

FIA

SZINTÉN

MÉRTÉK-
EGYSÉG-

RENDSZER
AMILYEN,
RÉGIESEN

HANGKÖZ TUBUS
VÉGEI!

KARJAIVAL
ÁTFON

RÖHEJBEN
VAN!

SZÁLLÍTÓ-
MUNKÁS

CÉZIUM
VEGYJELE

AFRIKAI
KIRÁNDULÁS

FÉL PONT!
DUPLÁN

NAGYSZÜLŐ!
HAGYMA
FAJTA

... VENTURA;
JIM CARREY

FILMSZEREPE
AKROBATI-

KUSAN UGRIK
AVÉGETT

PATAK
DEKO-
RÁCIÓ

MERŐ
LUCSOK

SZÉLESEDIK

SZAK-
KIFEJEZÉS

OLASZ
MEGYE ÉS
SZÉKHELYE

A KÖZELEBBI

LENDÜLET-
TEL ÜT

HÁLÁVAL
EMLEGET
GYŐRHÖZ
KÖZELI

TELEPÜLÉS

FIZIMISKA

BELÉPŐ-
JEGY

ÁBÉCÉNK
ELSŐ BETŰJE

NÖVÉNYT
FÖLDBE
HELYEZŐ

SAVANYKÁS
TEJTERMÉK

ÖNELÉ-
GÜLTEN

DICSEKSZIK

NYOMOT
KERES

NEM
SZELLEMI

IZOMBAN
REJLIK
NÓZI
CSOKI

HANGZÓI!

MEGFEJTÉS

AUTÓKÜRT

NŐI
ÉNEKHANG

NŐINÉV-
KÉPZŐ

CSÚCS-
PONTJA

PÁRIZSI TÖ-
MEGKÖZLEKE-
DÉSI ESZKÖZ

DIGITÁLIS
PÉNZ

TELEFON,
RÖVIDEN

RÉGÉSZ, KE-
LET-KUTATÓ

(AURÉL)
FÉLIG
OSZT!

MUTATÓ
NÉVMÁS

NITROGÉN
ÉS SZÉN

KOSZTOLÁ-
NYI DEZSŐ

VERSE
VISSZA-
VEZET

ELŐTAGKÉNT
ELLENTÉTET

FEJEZ KI

RÉGI

FESTŐ,
GRAFIKUS
(ARNOLD,

1882-1929)

NEM
ENGEDŐ

ÉLESZTŐ,
NÉPIESEN

Az előző lapszámunk nyertese: Belák Brigitta.
Márciusi feladványunk megfejtése: locsolóvers
Áprilisi feladványunk: ilyen állat is él a Ligetben

A megfejtést 2025. május 15-ig várjuk a vacihirnok@estv.hu 
e-mail címre, vagy a 2600 Vác, Kossuth utca 21. címre. A helyes 
megfejtők között a Váci Dunakanyar Színház két darab színház-
jegyét sorsoljuk ki.

Keresztrejtvény

Anyák napjátAnyák napját
B o l d o g



Néhány hete nyílt meg Mester Bori legújabb 
tárlata „A hely szelleme” címmel a Margaréta 
Kávéházban. A helyszínválasztás nem véletlen: 
A művész számára ez a kávézó különleges, hi-
szen gyakran tölti itt az idejét. Természetes volt, 
hogy éppen itt beszélgessünk vele alkotásairól 
és inspirációiról.

– A kiállítás a Margaréta Kávéház felkérésére 
valósult meg, amit nagy örömmel fogadtam, hi-
szen ez a hely a városban a törzshelyem – meséli 
Mester Bori. – A tárlat középpontjában a kávé áll, 
nemcsak mint téma, hanem mint alkotói eszköz 
is megjelenik a munkáimon. A képeimen Bu-
dapest és Vác ikonikus helyszínei elevenednek 
meg, hiszen e két város meghatározó szerepet 
játszik az életemben. Hosszú éveken át Buda-
pest volt az otthonom, majd tizenöt évvel ezelőtt 
Vácra költöztem. Ez a két város mélyen áthatja a 
művészetemet, így ez a kiállítás egyfajta tisztel-
gés előttük.

Egy különleges szakmai út

– Amikor 2010-ben Vácra költöztél, egé-
szen más közegben dolgoztál.

– Igen, költözésünk előtt az etyeki Korda Film-
stúdióban tevékenykedtem, ahol építész-művé-
szettörténész kutatóként a Visual Effects csapat 
tagja voltam. A The Borgias című kanadai–ma-
gyar koprodukció keresett meg, mert olyan 
szakemberre volt szükségük, aki építészként 
és művészettörténészként egyaránt lát, ért és 
kutat. A történet 1492-ben játszódik, én pedig 
tudományos és vizuális szempontból segítet-
tem a tervezők, a producerek és az Oscar-díjas 
rendező, Neil Jordan munkáját – városi terek és 
enteriőrök megtervezésében egyaránt.

– Ez igazán különleges feladatnak hang-
zik.

– Valóban az volt, hiszen a művészettörténész 
és az építésztervező művész diplomám együtte-
sen ritka kombinációnak számít. A költözés után 
is folytattam a munkát ezen a területen: részt 
vettem például a Nemzeti Kastélyprogram 
keretében a sümegi kastély kiállítási koncepci-
ójának kidolgozásában, illetve a Tokaj-hegyal-
jai Bott Pince borászati tervezési projektjében 
belsőépítészeti tanácsadóként. Mégis, egyre 
inkább az egyéni alkotói pályámra helyeztem a 
hangsúlyt, hiszen a képzőművészetben az alko-
tói gondolatok szinte azonnal láthatóvá válnak, 
míg az építészetben hosszú éveket kell várni az 
eredményre. Én pedig szeretek azonnal terem-
teni.

Közösség és művészet Vácon

– A költözéssel együtt az életed is sokat 
változott.

– Egy új város mindig új lehetőségeket hoz, 
de Vácon valami igazán különleges fogadott: 
egy nyitott, befogadó közösség. Olyan kultu-

rális terek vettek körül, ahol a művészek és a 
művészetkedvelők találkozhattak, eszmét cse-
rélhettek, inspirálhatták egymást. Ilyen hely volt 
például a Curia, a Lyra, a Szimplavé és a V’14 
Art Galéria, ahol művészeti tanácsadóként és 
kiállításszervezőként dolgoztam társadalmi 
munkában. A galéria különleges színfoltja volt 
a városnak, mivel szembement a hagyományos, 
intézményeken belüli hierarchikus szemlélettel, 
és párhuzamosan együttműködött más kulturá-
lis helyszínekkel. Ezeken a találkozási pontokon 
nemcsak képzőművészek, hanem váci költők, 
irodalomkedvelők és a közélet iránt érdeklő-
dők is megoszthatták gondolataikat, tartalmas 
beszélgetések folytak. Sajnálatos módon ezek a 
terek mára szinte mind megszűntek a városban, 
így egy hatalmas kulturális űr keletkezett. Ennek 
ellenére továbbra is hiszek abban, hogy a mű-
vészet képes közösségeket építeni és hidakat 
teremteni – legyen szó akár egy kávézóról, egy 
galériáról vagy egy közösségi térről.

– A kávéház falain túl hol találkozhatunk 
még a munkáiddal?

– Kiállításaim több helyszínen is láthatók 
voltak, többek között Budapesten, Vácon, Gö-
döllőn, Őriszentpéteren és Brémában, alko-
tásaim pedig a világ számos pontján gyűjtőkre 
találtak. Emellett boroscimkéket is terveztem a 
Lingvay Pincészet számára, valamint verseskö-
tetet illusztráltam, könyvborítókat készítettem. 
2012 óta gyerekekkel is foglalkozom. Bibe 

– képzeletmegőrző foglalkozás néven saját 
módszeren alapuló programot dolgoztam ki, 
amely segít megőrizni és fejleszteni a gyerekek 
kreatív látásmódját. Rendszeresen tervezek pla-
kátokat kiállításokra, kulturális eseményekre. A 
város kulturális életébe való bekapcsolódás ter-
mészetes folyamat volt számomra – kezdetben 
figyeltem, szemlélődtem, majd egyre aktívab-
ban részt vettem a közösség életében. Idővel 
a művészetemen keresztül és a művészeti élet 
szervezőjeként, remélem, én is hozzátettem va-
lamit a város szellemiségéhez. A helyi művészek 
mellett számos baráti és szakmai kapcsolatot 
ápolok itt, gyűjtőkkel, alkotókkal egyaránt. 
2022-ben csatlakoztam a Dunakanyar Szíve 
Egyesülethez, amely lehetőséget adott arra, 
hogy civilként is aktívan tevékenykedhessek a 
városban élőkért. Az egyesület és az önkormány-
zat együttműködésében már két alkalommal is 
sikerült megrendeznünk a La Grande Lessive 
– Nagymosás című projektet, amely egy külön-
leges utcai kiállítás. Ezen a kezdeményezésen 
amatőr és profi művészek egyaránt bemutat-
kozhattak, így teremtve egy újfajta közösségi 
művészeti élményt. Vác tehát több számomra, 
mint lakóhely – egy inspiráló tér, ahol az alkotás, 
a közösség és a művészet szorosan összekapcso-
lódik. Magánemberként itthon érzem magam, 
de szakmailag sajnos eltűntek a lehetőségek. 
Bízom abban, hogy a régi alapokon hamarosan 
születhet valami új.

Mester Bori: Művészet, amely hidakat épít
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